
Tisztelt Munkatársaink, kedves kollégák! 
 
A 2017.02.121-i Felügyelő Bizottsági ülésen elhangzottakkal kapcsolatban a következőkről szeretnénk 
tájékoztatni benneteket. Igyekszünk rövid lenni, de sok dolog jött elő. 
Először is az ülés határozatképes volt, a menedzsment és az FB tagok mellett az EDOSZ képviselője és a 
VSZ képviselője volt még jelen. 
 
A napirendi pontok a következők voltak. 
1. Ismét személyi változás történt a FB tagjai közt az MNV Zrt részéről, az új tag egyben az elnökhelyettesi 

tisztségben is váltotta elődjét. 
2. Az éves munkatervünket is megtárgyaltuk és elfogadtuk. Legközelebb áprilisban lesz ülés. 
3. A belső ellenőrünk ez évi munkatervét is jóváhagytuk – minden divízió számíthat pénzügyi, 

szabályszerűségi és rendszerellenőrzésre az év folyamán- 
4. Megtárgyaltuk a Kft. 2017. évi üzleti tervét. A következő témák, problémák merültek fel.  
 Prókay Sándorné felvetette, miszerint már 20 éve az a cél, hogy a teljes közlekedési ellátásban (pl. 

Volán, BKV) mi legyünk a szolgáltatók – van-e ebben bármi előre lépés. Dr. Pásztélyi Zsolt Igazgató úr 
elmondta, hogy hamarosan hozzánk kerül a komplett HÉV dolgozói létszám, és próbálnak nyitni a 
BKV és a Volán társaságok felé. Ezt az MNV is támogatná – hiszen részben, vagy egészben hozzá 
tartozó cégek. 

 Ismét felmerült a bérleti díj kérdése - de lehet, hogy érdemben utoljára? Ugyanis az MNV Zrt - 3 év 
(!) önmagával való vitatkozás után - bizonyos jogszabályokra hivatkozva nem engedi el számunkra a 
bérleti díjat, mondván az jogszabályba ütközik. Ők eddig jutottak, mi pedig már csak fentebbről 
remélhetünk változást – ráadásul az FB elnök úr (Bereczky László) hozzátette, hogy az FB ülésen a 
továbbiakban nem fog helyt adni ennek a kérdésnek akkor sem, ha felhozzuk, mert nincs miről 
beszélni már érdemben, úgysem tudnak mit tenni. És ide 3 (HÁROM) év kellett, hogy eljussanak… 
Talán a dolog annyiban nincs veszve, hogy az EDOSZ megfogalmazta, a VSZ pedig aláírta azt a levelet, 
amit ez ügyben a Fejlesztési Minisztériumba küldtek el még decemberben. Azóta érdemi választ nem 
kapott egyik érdekképviselet sem. 

 A 13. havi fizetés kapcsán, ami a jövőt illeti, csak reménységünk lehet, de megfogható tények 
nincsenek. A menedzsment tervez vele, de kizárólag akkor lehet belőle valami, ha a minisztériumi 
szinten nem csak ígérnek, hanem utalják is a rávalót. Ez az, ami ebben az évben csak töredékében 
érkezett meg és állami szintről becsaptak vele mindannyiunkat. A bűnbakot sokan házon belül akarják 
látni, de ez nem korrekt: mindenki kizárólag arról tájékoztatta a kollektívát, amit minisztériumi 
szintről ígértek. Hiba volt bízni ebben és még nagyobb hiba lenne ezek után bízni abban, amit az 
államtitkárság kasszamaradványként 2017 végére ígér. Sajnos a menedzsment a jövőben sem lát más 
forrást erre, csak azt, ha lesz kasszamaradvány az év végén. Ez pedig olyan, mint a kutya vacsorája… 
Hacsak valami más forrás fel nem szabadul! 

 Ugyanis felvetettük a tulajdonosi képviselők felé, hogy miután másfél milliárd forint beruházást tett 
a Kft a MÁV-nak illetve az Államnak az elmúlt 10 évben, mi lenne, ha fenntartóhoz méltóan viselkedve 
végre támogatnák az általuk tulajdonolt céget és biztosítanák a fenntartását anyagilag úgy, ahogy az 
mindenhol máshol így természetes. Az így felszabaduló pénzek lehetnének bértömeg növelő 
tényezők! Azt a választ kaptuk a fő tulajdonosi képviselőtől, hogy a jövő beruházásainál minden 
esetben próbáljon a Kft jó indokokkal forrást kérni a fejlesztésekhez és beruházásokhoz és azt majd 
az MNV Zrt., illetve a többi tulaj igyekszik majd támogatni. Nos, ez jól hangzik, de valószínűleg szintén 
„kutya vacsorája” szintű ígéret csupán. Meglátjuk… 

 Bérkompenzáció… A FB-ot tájékoztattuk arról, hogy az Üzemi Tanács a múlt héten úgy döntött, hogy 
azt képviseljük, miszerint HA ÉS AMNNYIBEN az idén a minisztérium engedi a bérfejlesztést a Kft-nek, 
akkor abból ismét kapjanak azok is, akik részesültek állami béremelésben is, ne csak a kimaradt 
portfóliók. Egy részéből mindenki fixen, más részéből csak a kimaradt portfóliók (fogl. eü., fogászat, 
gazdasági-műszaki) differenciáltan. Ebben a kérdésben egyébként nagyon eltérőek az álláspontok. 
Például Prókay Sándorné a KÜT-tel egyetértésben az elmaradt 13. havi miatt kialakult helyzetben 
mindenképp szorgalmazott némi kompenzációt mindazoknak, akik ebből a közösen elért juttatásból 
kimaradtak.  



A VSZ képviselője (Kotter József) viszont a KÜT ülésen a tagjaival szemben is a Menedzsment eredeti 
gondolata mellett érvelt, hogy csak az állami emelésből kimaradt dolgozók kapjanak a cég által adott 
emelésből, hogy a bérfeszültség oldódjon. A dolog végére újabb tárgyalások után kerülhet majd pont, 
de ott is csak akkor, ha egyáltalán engedik a béremelést. Reméljük, hogy nem csak a szakszervezeti 
nyomásra fogják ezt megtenni, mint tavaly. Az EDOSZ az emelésből kimaradt dolgozói csoportok 
érdekében pedig már decemberben elküldött egy levelet az illetékes minisztériumba, de érdemi 
válasz sajnos még nem érkezett.  

 A részletes beruházási tervben felmerült, hogy bizonyos eszközök beszerzése jelentősen magasabb 
(akár dupla, vagy tripla) áron van kalkulálva, mint amennyiért egyébként hozzáférhető. Evvel 
kapcsolatban azt a tájékoztatást kaptuk, hogy ezek csak irányárak és a végleges ár számottevően 
kedvezőbb is lehet. A beruházások többsége csak egy árajánlat alapján volt tervezve, de a konkrét 
beszerzéskor több árajánlatot fognak bekérni a szabályzatunk alapján és a legkedvezőbbet választják.  
Erről annak idején majd be fogunk számolni. 

 A befektetési tervből sajnálatos módon kimaradt egy konkrét divíziót érintő fejlesztés, ami már meg 
lett ígérve, de mégsem látszik megvalósulni az idén. Ennek okára a menedzsment számunkra 
elfogadható érvet nem tudott adni – az ugyanis nem elég nyomós, hogy nem létszükség. 

 
Összességében a KÜT egyhangú véleményét figyelembe véve a béremelés kapcsán, a 13. havi körüli 
bizonytalanságok miatt és a bérleti díj még mindig rendezetlen kérdése okán a munkavállalói oldal 
nevében az üzleti tervet mi ketten NEM fogadtuk el, de 4 igen szavazattal a FB többi tagja megszavazta. 
Megértettük és elfogadjuk, hogy a menedzsment keze a legtöbb kérdésben meg van kötve, de feléjük és 
a tulajdonosok felé is jelezni akarjuk: nem vagyunk megelégedve ezzel a helyzettel és mielőbbi érdemi 
lépéseket várunk a tulajdonosainktól a tisztázatlan kérdésekben. 
 
Végül a VSZ képviselője arról tájékoztatta a FB-ot, hogy egyeztetésbe kezdtek a Szolnoki MÁV kórházzal 
az esetleges Kft-be való integrálása érdekében. Feltettük a kérdést, hogy mi volt a motiváció erre, hiszen 
2009-ben a VSZ köztudottan és egyértelműen ez ellen az integráció ellen foglalt állást. Válaszként annyit 
kaptunk: az idők változnak…  
Erről az ügyről azonban további érdemi információnk jelenleg nincsen. 
 
Köszönjük, hogy elolvastátok! 
Kérdéseitekkel fordulhattok hozzánk bátran!  
 
Tisztelettel: 
 
Bálint Éva és Dr. Hajdú János 
FB dolgozói képviselők 


